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Z á p i s n i c a 

zo zasadnutia Komisie školstva MsZ v Galante 

konaného dňa 10.11.2016 
 

Prítomní:  

/ podľa prezenčnej listiny/ 

  

Program:  
1. Pracovný návrh Štatútu mesta Galanta 

2. Návrh rozpočtu na rok 2017 – oblasť školstva 

3. Návrh VZN o určení výšky dotácie na prevádzku a mzdy na žiaka základnej 

umeleckej školy, na dieťa materskej školy a na dieťa školského zariadenia so sídlom 

na území mesta Galanta na rok 2017 

4. Správa o výchovno – vzdelávacej činnosti škôl a školských zariadení     mesta Galanta 

za šk. rok 2015/2016 

5. Prerokovanie žiadostí na odstránenie havarijných stavov na školách a školských 

zariadeniach v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta Galanta 

6. Vyhodnotenie činnosti komisie za II. polrok 2016 

7. Rôzne 

  

Otvorenie 

Predseda komisie privítal na zasadnutí všetkých prítomných členov komisie školstva, 

prednostu MsÚ Mgr. Miroslava Psotu, zástupkyňu prednostu Luciu Galambosovú, vedúcu 

OSS, metodika školstva a oboznámil členov s programom zasadnutia, ktorý bol jednomyseľne 

schválený. 

1. Pracovný návrh Štatútu mesta Galanta 

Materiál bol odoslaný elektronickou formou. 

Predseda komisie odovzdal slovo prednostovi MsÚ. 

Prednosta MsÚ – štatút mesta Galanta si objednalo MsZ. Vypracovaný návrh Štatútu mesta 

Galanta bol 20. septembra zaslaný  všetkým poslancom na pripomienkové konanie, aby sa 

materiál mohol dostať na zastupiteľstvo už s pripomienkami. Do dnešného dňa sa nikto 

k tomu nevyjadril. Samotný obsah je delený na jednotlivé články, svojou povahou nejde 

o všeobecne záväzné nariadenie. Mojou úlohou nebolo citovať zákony, ale v niektorých 

pasážach sa to nedalo. Štatút do dnešného dňa mesto Galanta nemá. Bude rád za pripomienky 

a ak tento dokument nebude predmetom sporu. 

Predseda komisie – otvoril diskusiu a zároveň vyjadril svoj názor, že tak ako štát má ústavu, 

tak aj mesto Galanta by malo mať svoj štatút. Štatút by mal byť daný do mantinelov. Je to 

veľmi citlivá téma a je to na zvážení každého z nás.  

Mgr. László Benkovics – veľa je tu zo zákona o obecnom zriadení a momentálne nevidí nič 

čo by vylepšovalo situáciu čo je teraz. 

Mgr. Marsall Ján – pôsobnosť valného zhromaždenia môže vykonávať primátor, ale členmi 

sme my poslanci. Navrhuje, aby v článku 8 § 23 ods. 11 bolo z prvej vety vynechané „na 

návrh primátora“. 

Mgr. Jozef Gál – do rozhodnutia súdu nesúhlasí s ods. 11 v článku 8 § 23. Taktiež v § 26 by 

bolo dobré, ak by boli presne zadefinované ocenenia, presne o aké ocenenia ide a čo by mali 

ocenenia obsahovať. 

Prednosta MsÚ -  tento štatút v paragrafe 23 hovorí, že je to organizačný poriadok, kde je 

potrebné vymedziť vzťahy podradenosti a nadradenosti. Hovorí o tom aj zákon o obecnom 

zriadení.  Prednosta zodpovedá za svoju prácu primátorovi mesta. Prednostu menuje iba 

primátor mesta. V článku 8 § 23 ods. 11 nie je možné vynechať slová „  na návrh primátora 

mesta“ nakoľko je to dikcia zo zákona č.369/90 Zz o obecnom zriadení §11 ods.4 . 

Podrobnosti o udeľovaní ocenení a vyznamenaní upravuje nariadenie mesta o verejných 



 2 

uznaniach. Ods.14 §23 v článku 8 nepovažujem za neprekonateľný problém. Môže sa to 

vynechať a počkať si na rozhodnutie súdu. Tieto ustanovenia by sa mali dovtedy vypustiť, ale 

štatút mesta ako taký by sa nemal vynechať. 

PaedDr. Peter Černý – MsZ nemôže určovať zamestnancom a prednostovi čo majú robiť, 

tak potom od čoho sú voľby a poslanci, keď sa majú riešiť problémy občanov? Je tu primátor, 

ale takisto je tu aj MsZ , čo má rovnakú váhu. 

Prednosta MsÚ – vzťahy a zásady spolupráce sú zadefinované v § 23. MsZ nie je 

nadriadeným voči zamestnancom mestského úradu. 

Mgr. Benkovics László – 20 rokov sme bez štatútu fungovali a teraz nefunguje nič. V jednej 

veci sa zhodneme asi všetci, treba  si počkať na rozhodnutie súdu.  

PaedDr. Peter Černý – štatút sa nemá robiť na jedno volebné obdobie, preto sme pri jeho 

schvaľovaní veľmi opatrní.  

KŠ odporúča predložiť návrh Štatútu mesta Galanta na rokovanie MsZ s priloženými 

pripomienkami: 

§ 23 ods.11 vynechať slová „na návrh primátora“ 

§ 26 rozšíriť a presne zadefinovať čo znamenajú jednotlivé ocenenia 

Vo veciach, kto vo vzťahu k obchodnej spoločnosti má aké povinnosti, KŠ odporúča 

počkať si na rozhodnutie súdu. 

5 – súhlasili 

2    –sa zdržali hlasovania 

 

2. Návrh rozpočtu na rok 2017 – oblasť školstva 

Materiál bol odoslaný elektronickou formou. 

Predseda KŠ odovzdal slovo vedúcej OSS. 

Mgr. Lívia Gešková – predložila návrh rozpočtu 2017 – oblasť školstva v dvoch častiach: 

I. Kapitola 09 vzdelávanie: voľnočasové aktivity 4 000 € školské programy 10 000 €, 

riešenie havárií 30 000 €, a oprava a údržba školských objektov 70 000 €, spolu 114 000 €. 

II. Rozpis FP na mzdy a bežné výdavky pre jednotlivé školy a školské zariadenia: normatívne 

finančné prostriedky z rozpočtu MŠVVaŠ SR 2 499 500 €, rozpočet mesta 1 843 800 €, 

vlastné príjmy škôl 212 850 €, spolu 4 556 150 €. 

Pri zostavovaní rozpočtu zohľadnila 6% navýšenie mzdových prostriedkov pedagogickým 

zamestnancom od 1.9.2016, už schválené 4% navýšenie miezd nepedagogickým 

zamestnancom a zvýšenie minimálnej mzdy od 1.1.2017. 

PaedDr. Peter Černý – požiadal vedúcu OSS, aby dbala na to aby v navrhnutom rozpočte na 

mzdy vrátane odvodov bolo pre zamestnancov škôl a školských zariadení dostatok financií.  

Mgr. Marsall Ján – mzdové prostriedky by mali byť navrhnuté v takej výške, aby školy 

nemuseli dokladať s vlastných príjmov. Ak na niektorom zariadení by bol nadpočet 

zamestnancov , odporúča to riešiť radšej výpoveďou, ako s nedostatočnými finančnými 

prostriedkami.  

KŠ berie na vedomie návrh rozpočtu na rok 2017 – oblasť školstva a  o d p o r ú č a 

predložiť MsZ v predloženom znení. 

 

3. Návrh VZN o určení výšky dotácie na prevádzku a mzdy na žiaka základnej 

umeleckej školy, na dieťa materskej školy a na dieťa školského zariadenia so 

sídlom na území mesta Galanta na rok 2017 

Materiál bol odoslaný elektronickou formou. 

Predseda KŠ odovzdal slovo vedúcej OSS. 

Mgr. Lívia Gešková -  V zmysle § 6 ods. 12 písm. c) zákona č. 596/2003 Z. z. o štátnej správe 

v školstve a školskej samospráve a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení 

neskorších predpisov vyplýva obci povinnosť určiť všeobecným záväzným nariadením pre 

súkromné a cirkevné školy a školské zariadenia; základne umelecké školy, materské školy 

a školské zariadenia vo svojej zriaďovateľskej pôsobnosti podrobnosti ich financovania, 
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výšku finančných prostriedkov určených na mzdy a prevádzku na žiaka ZUŠ, dieťa MŠ alebo 

školského zariadenia, v zariadeniach školského stravovania na žiaka školy, ako aj deň 

v mesiaci, do ktorého obec poskytne finančné prostriedky. Uvedené VZN sa určuje 

každoročne na príslušný kalendárny rok. 

Mesto Galanta dostáva na každý kalendárny rok finančné prostriedky od štátu na úhradu 

nákladov spojených s výchovou a vzdelávaním detí a žiakov v MŠ, ZUŠ a školských 

zariadení (tzv. „originálne kompetencie“) podľa počtu detí a žiakov k 15. septembru 

predchádzajúceho kalendárneho roka a podľa predpokladaného podielu na dani z príjmov FO 

na kalendárny rok. Na výpočet výšky finančných prostriedkov sa vychádza z koeficientov 

zverejnených na stránke MF SR v časti „Východiskové štatistické údaje“ a podielu obcí na 

výnose z príjmov FO na kalendárny rok. 

KŠ berie na vedomie Návrh VZN o určení výšky dotácie na prevádzku a mzdy na žiaka 

základnej umeleckej školy, na dieťa materskej školy a na dieťa školského zariadenia so 

sídlom na území mesta Galanta na rok 2017 a   o d p o r ú č a   ho MsZ na schválenie. 

 

4. Správa o výchovno-vzdelávacej činnosti škôl a školských zariadení mesta Galanta 

za šk. rok 2015/2016 

Materiál bol odoslaný elektronickou formou. 

Mgr. Juraj Bottka – informoval členov o správe výchovno-vzdelávacej činnosti. 

Komisia školstva berie na vedomie Správu o výchovno-vzdelávacej činnosti škôl 

a školských zariadení mesta Galanta za šk. rok 2015/2016 a odporúča ju predložiť MsZ 

v predloženom rozsahu. 

 

5. Prerokovanie žiadostí na odstránenie havarijných stavov na školách a školských 

zariadeniach v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta Galanta 

Mgr. Lívia Gešková – prezentovala 2 žiadosti, ktoré prišli na OSS.  

a) Žiadosť ZŠ G. Dusíka – oprava strechy -50 % plochy jedného pavilónu, kde škola 

žiada z havarijného fondu    12 000 € a 504 € by pokryla z vlastných príjmov.  

Mgr. László Benkovics – pán riaditeľ je veľmi dobrý manažér, ale prečo sa robili najskôr 

toalety, keď má v dezolátnom stave strechu. Najprv treba opraviť to čo je  zvonka a potom 

treba robiť čo je zvnútra. 

Mgr. Ján Marsall – momentálne aj u nás prebiehajú práce v takomto rozsahu, takže vieme 

čo je potrebné na opravu takej strechy a sme k dispozícii pánovi riaditeľovi kedykoľvek. 

V cenových ponukách nevidí termoizoláciu , čo si myslí že je dosť potrebné. Preto navrhuje 

dopracovanie cenových ponúk aj o termoizoláciu.  

Predseda komisie školstva navrhuje stretnutie dňa 16.11.2016, kde by sa na základe 

doplnených cenových ponúk rozhodlo o žiadosti ZŠ G. Dusíka. 

KŠ žiada v súvislosti so žiadosťou riaditeľstva ZŠ G. Dusíka dopracovanie cenovej  

ponuky o termoizoláciu + práce, finančné krytie a potom komisia školstva dňa 1.12.2016 

na operatívnom zasadnutí rozhodne o žiadosti základnej školy G. Dusíka. 

6 -  hlasovali za uznesenie 

1 – sa zdržal hlasovania 

b) Žiadosť MŠ, Clementisove sady – kúpa plynového sporáka 

Komisia školstva na základe žiadosti riaditeľstva materskej školy, Clementisove sady 

súhlasí s poskytnutím finančných prostriedkov na zakúpenie plynového sporáka vo 

výške 1080 €. 

 

6. Vyhodnotenie činnosti člena komisie – odborníka z radov občanov za II. polrok 

Predseda komisie navrhol vyplatenie odmeny pre člena komisie–odborníka z radov občanov 

za II. polrok 2016  v plnej výške.  

Členovia komisie jednomyseľne súhlasili s vyplatením odmeny pre Mgr. Štefana 

Fazekaša v plnej výške. 
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7. Rôzne 

Lucia Galambosová – informovala prítomných o pripravovanom podujatí v rámci 

družobných miest Mikulov a Bečej, ktoré sa uskutoční v dňoch 19.-21.12.2016. 

Srdečne ich pozýva a pozvánka im bude dodatočne odoslaná. 

Predseda sa poďakoval za aktívnu účasť, spoluprácu a ukončil zasadnutie komisie školstva.

       

        PaedDr. Peter Černý v. r. 

                        predseda komisie  
V Galante, dňa  14.11.2016 
Zapísal: Mgr. Juraj Bottka 


